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Hpm bød velkommen, med ønsket om et godt nytår til alle, til det første forretningsudvalgsmøde i 2024. 
 
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
 
Ingenting, dagsordenen blev således godkendt. 
 
Punkt 2: Referat fra sidste møde med rådmand (12.11). Referatet er udsendt 
 
Umiddelbart et godt møde med rådmanden, konkrete beslutninger kan der ikke forventes på et sådant 
møde, men det er udmærket at holde kontakt til vor rådmand, så han ved hvad der foregår og hvilke ønsker 
f.eks. fællesrådet har. 
 
Ellers ingenting. 
 
Punkt 3: Repræsentantskabsmøde 2024.02.26/ Dagsorden/valg/vedtægtsændring(er)/skr. 
beretning/praktiske gøremål/ udsendelse 
 
Positivt, at forretningsudvalget kan deles om udførelse af beretningen. 
 
Oplægget er af hpm kopieret direkte ind i et samlet dokument, som alle bedes gennemlæse og kommentere. 
 
En lille opsummering på nogen få stykker af årets arbejder: 
 

• Høringssvar om AGF-grunden er udført 

• Høringssvar til Planstrategien 

• Kommentarer/bemærkninger til bebyggelse på Risdalsvej 
 
Første udgave af beretningen kan således rettes til og bruges. 
 
Måske kan der føjes en smule til omkring den nye bebyggelse og punkthuset på Søndervangs 
Alle/Rosenhøj. 

hpm 
 
Lars Knudsen har allerede nu sagt ja til at være dirigent på repræsentantskabsmødet 
 
Vedtægtsændringer om kontingentindbetalinger skal der kigges på. Forslag er fremsendt til nea som samler 
sammen og kommer med oplæg. 

nea 
 
Vedtægtsændringer til en paragraf omkring mulige støtteprojekter skal udføres. Er sket, se Bilag 1. 

mwh 
 
Kontingentet til Viby Fællesråd for 2024 regnes bibeholdt, så det er det samme som for 2023.  
 
Punkt 4: Regnskab 
 
Regnskabet blev gennemgået af nea. 
 
Forretningsudvalget tiltrådte det udførte regnskab og budget. 
 
De under punkt 3 nævnte forslag til hvordan en paragraf om kontingentbetaling kan udføres, skal 
gennemgås og et færdigt forslag skal gøres klar, så det også kan komme med på det kommende 
repræsentantskabsmøde. 

nea/mwh 
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Punkt 5: Høringssvar vedr. kommuneplantillæg 161 (såp) (Mail udsendt 2024.01.08) 
 
Det af såp udførte forslag til svar blev tiltrådt af forretningsudvalget, så Viby Fællesråd står som 
medunderskriver og dermed viser interesse for vores område i Viby 
 
Punkt 6: Omklassificering af villaveje, staus og møde (ah) 
 
Store møder er ikke ønskeligt for Aarhus Kommunes medarbejdere. 
 
Der afventes svar på de af ah fremsendte spørgsmål til Aarhus Kommune, men et er sikkert, der skal stables 
nogen møder på benene med Aarhus Kommune. 
 
Hvordan de skal afholdes/afvikles afventer således henvendelse fra Aarhus Kommune. 

ah  
 
Punkt 7: Mail fra John Skov vedr. 40 km/t zone. Hvad gør vi? (Mail 2023.12.22) 
 
Henvendelse fra John Skov blev debatteret. 
 
Viby Fællesråd støtter henvendelsen og bakker således op om notatet fra John Skov, men fremsendelse til 
Aarhus Kommune skal John Skov selv sørge for. Dette meddeles til John Skov. 

ah 
 
Punkt 8: Status på BRT (Mail 2023.12.18) samt henvendelse om gåtur (Mail 2024.01.13) 
 
Oplæg fra Viby Fællesråd er at få beboere i det aktuelle område gjort interesseret i projektet og dermed tage 
aktion på det og selv deltage i en evt. gåtur. 
 
Dette skal meddeles de private medlemmer af Viby Fællesråd, samtidig skal det af Aarhus Kommune 
fremsendte oplæg offentliggøres på fællesrådets hjemmeside og på vores Facebookside. Se Bilag 2. 
 
Punkt 9: Fra DSB-gruppen (såp/ah) (Mail udsendt 2024.01.13) 
 
Møde i DSB-gruppen d. 2024.01.24. 
 
Det udførte notat genfremsendes til hpn, ah og mwh. 

såp 
 
Punkt 10: Skanderborgvej 275-277 (Input) (Mail udsendt 2024.01.12) 
 
Der anmodes om input/bidrag, se Bilag 3. 
 
Fredninger som er på området skal respekteres. 
 
Der er dog gode initiativer i det udførte projektoplæg, grønne områder osv. 
 
Notat udføres og fremsendes, frist d. 2024.02.06. 
Input til notatet imødeses gerne fra aa. 

aa 
 
Punkt 11: Ansøgning om tilskud til cafestole (Mail udsendt 2024.01.12) 
 
Et flertal i forretningsudvalget støttede den modtagne ansøgning om tilskud til cafeborde i kulturhuset. 
 
Forretningsudvalget blev enige om at støtte ansøgningen med kr.7.000,- - det er det halve af det ansøgte 
tilskud. 
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Punkt 12: Snerydning (nea) 
 
Den af nea modtagne henvendelse på Facebook om snerydning blev drøftet og diskuteret, men det er ikke 
et lokalt problem i Viby, det er eller var aktuelt for hele Aarhus Kommune. 
 
Lige for nuværende bliver snerydningen behandlet i Teknisk Udvalg. 
 
Der svares på henvendelsen, at det ikke ses som et lokalt problem i Viby, men er et mere generelt problem i 
hele Aarhus, derfor skal henvendelse ske til Aarhus kommune. 

nea 
 
Punkt 13: Tilbagemeldinger: Kulturhus møde (2024.01.10)/Formandsmødet (2024.01.11) 
 
Hvis der er ønske om at følge aktiviteter i kulturhuset, kan kulturhusets hjemmeside frekventeres – her står 
der meget om kommende aktiviteter i kulturhuset. 
 
Arbejdsgruppen nedsat af formændene for fællesrådene blev næsten udskiftet i sin helhed på sidste 
formandsmøde. 
 
En standardisering af fællesrådene synes at være et ønske fra Teknik og Miljø og rådmanden. 
 
Oplæg skal være klar til maj måned 2024, så efterhånden er der også et tidspres i at få fællesrådene til at 
fungere på bedst mulig måde. 
 
Umiddelbart kan det virke som om, at kommunen bruger fællesrådene til at tage det første ”skrald” i mange 
sager. 
 
Punkt 14: Kommende møder: Kulturhus (2024.01.14)/Sager der samler  (2024.01.22)/Viby Fællesråd 
(2024.02.19)/Repræsentantskabsmøde (2024.02.26) 
 
Der blev orienteret om de enkelte møder. 
 
Kommende forretningsudvalgsmøde og repræsentantskabsmødet blev behandlet løbende under 
dagsordenen, særligt det kommende repræsentantskabsmøde blev behandlet under punkt 3. 
 
Punkt 15: Eventuelt 
 
Gravhøjene på ARLA-grunden er først blevet fredet i 1923. 
 
ALBOA skal kontaktes om status på den planlagte modernisering af Vårkjærparken, der er faktisk brugt en 
del tid på bl.a. oplægget til denne modernisering. Men hvad sker der og hvor langt er processen? 

hpm 
 
Også Viby Bakke og hvad der sker der vil forretningsudvalget gerne vide noget om. 

hpm 
 
Forslag til hvordan en paragraf om tilskud fra Viby Fællesråd kan formuleres udføres til næste 
forretningsudvalgsmøde. Se under punkt 3 og Bilag 1. 

mwh 
 
Næste møde, d. 2024.02.19, kl. 16.30 i Viby Kulturhus, Kirkestien 1, 8260 Viby J 
 
Mødet hævet ca. kl.18.45 
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Bilag 1: 
 
Økonomisk støtte. 
 
At i ”Vedtægter for Viby Fællesråd”, under § 2, Foreningens formål at tilføje: 
 
At kunne yde almennyttig og velgørende økonomisk støtte til f.eks. aktiviteter, indretning og kulturelle formål i 
Viby J. Et evt. tilskud/støtte kræver efter ansøgning 2/3 flertal i forretningsudvalget for Viby Fællesråd 
 
2/3 flertal er valgt, da det er det samme der står om flertal (2/3 af de afgivne stemmer) ved 
vedtægtsændringer 
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Bilag 2: 
 

Kære Hans Peter og Viby Fællesråd 
 
I forbindelse med projektet BRT på Ringvejen er vi i gang med at lave en stedsanalyse, hvor vi, 
udover at kigge på stedet fra et arkitektoniske perspektiv, også gerne vil zoome ind på 
strækningen og blive klogere på de lokale forhold på strækningen – fra et borgerperspektiv. 
 
Hvordan ser stedet ud? Hvordan bruges stedet? Hvilke fortællinger har stedet? Hvordan omgås 
man hinanden? Osv. 
 
Vi er også nysgerrige på evt. lokale barrierer – hvor går man fx ikke? 
 
Formålet er at klæde os bedre på til at træffe de rigtige valg i projektet. 
 
Jeg vil derfor gerne invitere mig selv med på en lille ’byvandring’ med en, der har tid, lyst og lokalt 
kendskab til at gå en tur med mig på ruten (eller flere personer til dele af ruten) i det vi kalder 
’Delstrækning 2’: 
 
Chr. X’s Vej – Søndervangs Allé/Sønderhøj – Viby Station – Holme Ringvej - Viby Torv 
 
Kan du hjælpe mig med at finde en eller flere, der vil hjælpe mig? (fx en fra fællesrådet, Sønderhøj, 
en gymnasieelev, lokal beboer…) 
 
Gerne i løbet af de kommende uger 3,4,5 eller starten af uge 6. 
 
På forhånd tak og god weekend. 
  
Delstrækning 2: foto vedhæftet 
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Med venlig hilsen 
 
Cate Bang Fløe 
 
Inddragelseskonsulent 
+45 29 16 69 66 
fbca@aarhus.dk 
bylivogbymiljoe@mtm.aarhus.dk 
  

 
  
Teknik & Miljø 
Afdelingen Medborgerskab 
Karen Blixens Boulevard 7 

8220 Brabrand 

EAN: 5798005770329 

CVR: 55133018 

 Aarhus Kommune registrerer og bruger de oplysninger, du giver os i forbindelse med din henvendelse. Vi bruger 

oplysningerne for bedre at kunne besvare din henvendelse. Aarhus Kommune er dataansvarlig for behandling af 
personoplysninger, og du kan læse mere om kommunens behandling af personoplysninger her: https://aarhus.dk/om-
kommunen/databeskyttelse/naar-du-skriver-til-os/ 
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Bilag 3: 
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